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CDA

1 6 Inleiding Inmiddels is de septembercirculaire verschenen. We willen graag inzicht in de consequenties van de

septembercirculaire voor de begroting 2020-2023.

Lont De begroting 2020 - 2023 is gebaseerd op de meicirculaire. Over de septembercirculaire heeft u een 

Raadsinformatiebrief ontvangen.

CDA

2 6 Inleiding Hoe hoog zijn de kosten voor de aanleg van 1 individuele mindervalidenparkeerplaats op kenteken? Kok Gemiddeld zijn die kosten circa € 750,- per locatie (instraten kruis, parkeertegel, verkeersbord, uren 

stratenmakers).

CDA

3 6 Inleiding Voor de proef met het thuisbezorgen documenten burgerzaken is in de begroting 2018 € 10.000

beschikbaar gesteld. Bij de behandeling van de rekening 2018 is aangegeven dat deze proef € 9.585

heeft gekost. Er wordt nu de keus gemaakt hier ongeveer 1/3 van in rekening te brengen. Hoeveel

is dit per document?

Verhoeve De vergoeding die er vanuit het Rijk gevraagd mag worden om thuis te bezorgen zijn €15,30 per 

document. Dit bedrag wordt opgenomen in de legesverordening. De werkelijke kosten per 

document liggen echter hoger a.g.v. het geringe aantal bezorgingen per jaar. Let wel deze post is 

meegenomen in de ombuigingen waardoor het gratis thuisbezorgen vanaf 2020 vervalt en inwoners 

hier €15,30 voor gaan betalen. 

CDA

4 6 Inleiding In de voorstellen onder 5, 6 en 7 wordt niet aangegeven welke consequenties deze besluiten

hebben. Hoe pakt dit uit voor betrokkenen, waarom zat Oudewater en hoeveel boven het

regiogemiddelde (punt 5), hoe vaak is er boven het nu voorgestelde maximum uitgekeerd (punt 6),

wat is concreet de versobering (punt 7).

5: Kok

6: Kok

7: Duindam

De bezuinigingsvoorstellen betreffen taakstellingen en zijn bij benadering.

5: Op basis van huidig beleid hanteert Oudewater ten opzichte van de regio op een aantal 

onderdelen hogere maximale vergoedingen. Het aantal inwoners dat van deze vergoedingen 

gebruik maakt is gering (q<5). 

6: Afgelopen jaar is er nog geen maximum hiervoor uitgekeerd. 

7: dit wordt nader uitgewerkt (zie regel 85)

CDA

5 6 Inleiding Voor ‘Jongeren onderwijs werkt’ wordt een individuele aanpak voorgesteld. Hoe is becijferd dat dit

bedrag bespaard kan worden, zonder de individuele aanpak te kennen?

Duindam De bezuinigingsvoorstellen betreffen geld voor beleid. Waar we in Oudewater te maken hebben 

met een in omvang zeer beperkte en sterk uiteenlopend samengestelde groep is maken van beleid 

niet effectief. In plaats daarvan kijken we naar wat individuele jongeren nodig hebben in begeleiding 

en/of (leer)trajecten. Mocht het nodig zijn, kijken we op individuele basis naar een aanvullende 

gemeentelijk financiële bijdrage voor deze jongeren en waar we dat uit financieren.

CDA

6 7 Inleiding Voor ‘afstoten vastgoed’ (klaarblijkelijk heeft dit onderwerp zich beperkt tot het gemeentekantoor,

waarom?) wordt vanaf 2022 €40.000 besparing ingeboekt. Graag ontvangen wij een onderbouwing

van dit bedrag.

Duindam De gehele vastgoedportefeuille is onderwerp van onderzoek deze raadsperiode, de uitkomst voor 

het stadskantoor is de eerste.  Het opgenomen bedrag is een conservatieve inschatting van de 

besparing op de exploitatielasten van het stadskantoor. De incidentele baten uit verkoop 

verwachten wij nodig te hebben om de incidentele kosten van verhuizing (mn burgerloket) te 

kunnen bekostigen. Effecten op het MOP zijn niet meegenomen in deze besparing. Op het MOP is 

namelijk in het verleden al bezuinigd met het oog op afstoten van gemeentelijk vastgoed

CDA

7 7 Inleiding Wat wordt er precies bedoeld met de post ‘stimuleren hergebruik spullen’? Wordt hier het

repaircafe bedoeld?

Lont Er zijn verschillende lokale duurzame initiatieven die het hergebruik van spullen stimuleren. Naast 

het Repair Café gaat het om de Fair Share markt en de tweedehandskledingbeurs. 

CDA

8 8 Inleiding Er wordt rekening gehouden met een (extra) verhoging van de OZB. Voor de volledigheid: klopt het

dat onze inwoners in het belastingjaar 2020 met 14,6% OZB-verhoging worden geconfronteerd

(t.w. 2,6 % trendmatig plus 2% 2019 plus 10% extra 2020.

Lont Ja.

CDA

9 42 Par. 1, lokale heffingen De trendmatige verhoging is bepaald op 2,6%. Hoe willekeurig wordt dit percentage gebruikt, waar

de begroting 2019 (en eerder) nog sprak van ‘de gebruikelijke inflatiecorrectie’ van 2%? Wat is de

aanleiding van deze ‘gebruikelijke’ werkwijze af te wijken? Hoe verhoudt de nu gehanteerde 2,6 %

zich tot de reeds in de begroting 2019 opgevoerde inflatiecorrectie voor de jaren 2020 t/m 2022

(pag. 11 begroting 2019).

Lont Zowel de lasten als de baten in de begroting zijn verhoogd met 2,6%, vastgelegd in de financiële 

uitgangspunten begroting 2020-2023(Consumenten Prijs Index 2019). In de begroting 2019 zijn de 

meeste tarieven verhoogd met 1,2%. Uitzonderingen hierop waren de OZB, Afvalstoffenheffing en 

Rioolheffing.

CDA

10 5/43 div De combinatie van de zinsneden ‘Alle cijfers, tabellen en kengetallen zijn hierop gebaseerd. Het

acoorderen van de in deze aanbiedingsbrief genoemde (…) voorstellen zijn hier dus niet in

meegenomen-pag 5) en het staatje ‘lokale lastendruk’ (pag 43) leidt tot de veronderstelling dat in

het staatje op pag 43 de in de ontwerp-begroting 2020 voorgestelde verhoging van de OZB met

extra 10% (maar ook de trenmatige verhoging van 2,6%) nog niet zijn opgenomen. Is dit juist? Zo ja,

wat zouden de bedragen dan moeten zijn, wanneer met alle voorstellen in de begroting rekening

gehouden wordt?

Lont In het staatje lokale lastendruk in de paragraaf lokale heffingen(blz. 43) zijn alle verhogingen 

meegenomen met uitzondering van de 10% extra OZB verhoging. In het staatje lokale 

lastendruk(blz. 9) van de aanbiedingsbrief is deze 10% extra OZB wel meegenomen.

CDA

11 7 Inleiding, pt 12 Wat moeten wij ons voorstellen bij een betere organisatie op de toegang van de jeugdzorg? Is het

realistisch dat hiermee al in 2020 een bezuiniging van € 100.000,= bereikt kan worden.

Duindam en Kok De kwaliteit gaat toenemen omdat we veel sterker dan voorheen kunnen inzetten op 

vraagverheldering, begeleiding van de cliënt (casemanagement) en meer integraal gaan werken 

door voorzieningen als schuldhulpverlening en maatschappelijk werk in de toegang tot jeugd en 

WMO te integreren. Daarmee dalen ook de kosten significant. Met Stichting Stadsteam Oudewater 

is nu al een start gemaakt, onder andere door het project Verder Thuis. Ervaringen van de 

werkwijze van Van Montfoort (de nieuwe directeur/bestuurder van de Stichting) in de gemeente 

Montfoort maakt dat wij vertrouwen hebben in deze taakstelling.



CDA

12 8 Inleiding Inzet algemene reserve: graag zien wij een raming van de algemene reserve per 31-12-2019,

waarbij dan ook rekening gehouden is met de verwachte uitkomst van het boekjaar 2019, zoals dit

in de juni brief aan de orde was. Graag willen we weten hoe groot het vrij beschikbare deel van de

AR is, indien van de meest recente verwachtingen wordt uitgegaan. Hoe wordt de weerstandsratio

in die situatie?

Lont Op pagina 96 is de staat van reserves in meerjarenperspectief opgenomen. Aangegeven is dat de 

verwachting is dat de Algemene reserve op 1 januari 2020 € 2.333.559 bedraagt. Hierbij is geen 

rekening gehouden met de uitkomst van de najaarverantwoording. Zodra de jaarrekening is 

vastgesteld wordt het saldo van de jaarrekening verrekend met de algemene reserve. In de 

paragraaf weerstandsvermogen is op pagina 74 aangegeven dat het vrij besteedbare deel van de 

algemene reserve wordt geraamd op € 175.459.

CDA

13 9 Inleiding, pt d Is het juist dat de jaarlijkse exploitatiebijdrage aan het zwembad in de jaren 2020-2023 begroot is

op € 133.000? Waar wordt in de jaren 2020 en 2021 het bedrag van € 51.000 per jaar aan extra

onderhoud aan besteed ?

Kok Voor 2020 en 2021 is de exploitatiebijdrage en de onderhoudsbijdrage gezamenlijk begroot op € 

194.000. Tijdens een bestuurlijk overleg op 9 januari 2019 met de wethouders Duindam en Kok èn 

de Stichting Beheer Zwembad Oudewater is afgesproken dat het huidige zwembad ten minste nog 3 

jaren (2019, 2020 en 2021) open zal zijn. Deze afspraken zijn t/m 2021 financieel verwerkt.Vanaf 

2022 is in de begroting alleen rekening gehouden met de oorspronkelijke exploitatiebijdrage van € 

133.000. Vanaf 2022 is er geen extra exploitatiebijdrage i.v.m. gestegen loonkosten en geen 

onderhoudsbijdrage begroot. Er is geen sprake van extra onderhoud. Het gaat om de reguliere 

onderhoudsbijdrage.

CDA

14 9 Inleiding Hoeveel inzet uit de AR is er voor het jaar 2019 (nog) gepland en in de begroting 2020 opgenomen

en wordt er nog voor het jaar 2019 verwacht (rekeningsresultaat)?

Lont Zie pagina 96. Het saldo van de begroting 2019 na de najaarsverantwoording wordt geraamd op een 

bedrag van € 620.353 negatief. 

CDA

15 12 Prog. 1, onder 1.1.1.1 Is er sprake van het herontwerpen van ‘ bestaande websites’. Hieronder wordt ook de website van

de raad verstaan?

Lont Alle websites in het beheer van onze gemeente horen te voldoen aan de nieuwe wetgeving inclusief 

de website van de raad.  

CDA

16 15 Prog. 1, onder 1.2 Wat is de reden dat de lasten van 1.2 (openbare orde en veiligheid) vanaf 2021 afnemen (van

€167.570 naar €124.470)? 

Verhoeve In de jaren 2019 en 2020 is er extra formatie beschikbaar gesteld voor formatie OOV en VTH inzake 

horeca en ondermijning. Met ingang van 2021 komt dit budget (40K) te vervallen.

CDA

17 17 Prog. 2, onder 2.3.2 Is de conclusie juist dat van het ambitieuze Masterplan Binnenstad in 2020 slechts de Lange

Burchwal en de Wijngaardstraat uitgevoerd worden? Welke onderdelen van het MB zijn dan eind

2020 uitgevoerd?

Kok In 2020 wordt gewerkt aan de reconstructie van de Lange Burchwal/Wijngaardstraat e.o. en 

onderzoek + voorbereiding van werkzaamheden aan de kademuren en bruggen.

CDA

18 28 Progr.4, onder 4.6.1 Bij het onderwerp ‘vergroten van de economische vitaliteit van Oudewater’ wordt als resultaat

benoemd dat er in het 2e kwartaal van 2020 een herziene economische agenda is. Alvorens de

inspanning van het opstellen van de agenda in samenwerking met ondernemers(verenigingen)

gepleegd wordt, wordt nemen wij aan de raad bij de kaderstelling betrokken.

Duindam Ja, vanzelfsprekend. 

CDA

19 32/33 Progr. 5 Is in het kader van het onderwijsachterstandsbeleid in de begroting rekening gehouden met de

recent verschenen “Regeling van de Minister voor Basis- en Voortgezet Onderwijs en Media van 24

september 2019, nr. 16481360, houdende vaststelling vermindering van de specifieke uitkeringen

gemeentelijk onderwijsachterstandenbeleid ten behoeve van de overgangsregeling voor het jaar

2019 en 2020 (Regeling vaststelling percentage vermindering specifieke uitkeringen gemeentelijk

onderwijsachterstandenbeleid 2019 en 2020)” ?

Duindam Ja.

CDA

20 32/33 Progr. 5 Wat zijn de consequenties van deze nieuwe regeling (zie vraag 19) voor de uitvoering en

bekostiging van het onderwijsachterstandenbeleid in Oudewater.

Duindam Voor het schooljaar 2018-2019 hebben de basisscholen subsidie bij de gemeente aangevraagd voor 

Extra Taalondersteuning binnen de school. Er is bij gezegd dat niet duidelijk is hoe hoog  het 

Rijksbudget zal zijn en blijven en wat de uitbereiding aan uren voor- en vroegschoolse educatie (VVE 

) voor gevolgen zou hebben. Hierbij is ook aangegeven dat de financiering van kindplaatsen op de 

Voorschool voorrang heeft boven andere activiteiten op het gebied van taalachterstanden. Het 

ministerie van OCW hanteert sinds begin dit jaar een nieuwe financieringssystematiek voor de 

verdeling van het Onderwijsachterstandenbudget over alle gemeenten in Nederland. Dit gebeurt 

aan de hand van een onderwijsscore per gemeente, waarin onder andere wordt gekeken naar 

opleidingsniveau van ouders, duur van verblijf in Nederland en of gezinnen in de schuldsanering 

zitten. In Oudewater zitten wij onder de drempelscore, waardoor wij het drempelbedrag ontvangen 

van het Rijk. Dit wijkt niet veel af van wat de gemeente afgelopen jaren heeft ontvangen, maar de 

verhoging van het aantal uren VVE  maakt wel dat er meer uitgaven tegenover staan. Per  1 

augustus 2019 wordt het aantal uren voorschoolse educatie verhoogd van 400 naar 640 per jaar, 

per kind. Vanuit het ministerie wordt deze informatie helaas ook steeds laat gecommuniceerd, 

waardoor de gevolgen voor de gemeente lang onduidelijk waren. De bijdrage die wij volgend jaar 

gaan krijgen en de ophoging van het aantal uren Voorschoolse Educatie maakt dat er in het 

Onderwijsachterstandenbudget geen ruimte overblijft voor andere projecten rondom 

taalondersteuning. Hier is ook geen gemeentelijk budget voor. Voor Extra Taalondersteuning voor 

de het basisonderwijs, hebben de scholen voor  het schooljaar 2019-2020 overigens geen subsidie 

meer voor aangevraagd. 



CDA

21 66 risicoparagraaf (pag 66) Op welke wijze wordt jaarlijks de lijst met geinventariseerde risico’s geactualiseerd en

aangevuld-gewijzigd voor nieuwe en bestaande risico’s? Hoe weet de raad of deze lijst compleet is?

B.v. in de sfeer van ‘openbare ruimte’ zijn geen risico’s opgenomen, ondanks dat we weten dat er

met de beheersplannen het nodige moet gebeuren. 

Lont Actualisatie: De risicoanalyse wordt 2x per jaar geactualiseerd onder de verantwoordelijkheid van 

de  afdeling concernzaken. Deze afdeling bewaakt dat iedere teammanager zijn/haar risicoanalyse 

actualiseert en vervolgens draagt zij zorg voor een analyse waarin alle risico’s zijn opgenomen. 

 Compleet:  De risico’s die niet volledig zijn afgedekt en waar het financiële risico voor de gemeente 

≥ € 25.000,- worden gerapporteerd aan de Raad.  Bijvoorbeeld een risico kan afgedekt zijn door de 

aansprakelijkheidsverzekering van de gemeente. Hierdoor is het risico onder de grens van  € 25.000 

en over dit afgedekte risico wordt dan niet gerapporteerd.  Een 100% garantie, dat alle risico’s in 

beeld zijn, kan niet worden afgegeven. Er kan altijd een externe gebeurtenis plaatsvinden waardoor 

er een nieuw risico ontstaat voor de gemeente. De gemeente dient dan wel zo snel mogelijk 

beheersmaatregelen te nemen om het nieuwe risico af te dekken.  Als het nieuwe risico ≥ € 25.000 

 wordt het nieuwe risico opgenomen in de eerst volgende rapportage die voor de raad is bestemd. 

     

CU-SGP

1 6 Aanbiedingsbrief Wat zijn de kosten van het aanleggen van invalidenparkeerplaatsen? Hoeveel

invalidenparkeerplaatsen zijn in 2018 en 2017 aangelegd? ZIjn de kosten voor verwijdering van

invalidenparkeerplaatsen meegenomen in de nieuwe leges? 

Kok Gemiddeld zijn die kosten circa € 750,- per locatie (instraten kruis, parkeertegel, verkeersbord, uren 

stratenmakers). Momenteel krijgen we gemiddeld 5 aanvragen per jaar, maar vanwege 

toenemende vergrijzing is de verwachting dat dit aantal hoger wordt. De kosten voor het 

verwijderen van gehandicaptenparkeerplaatsen zitten hier niet bij en worden dus volledig door de 

gemeente betaald.

CU-SGP 2 6 Aanbiedingsbrief Welke gevolgen heeft het versoberen van de declaratieregeling? Duindam Naar verwachting geen. Het niet gebruikte budget wordt afgeraamd.

CU-SGP

3 7 Aanbiedingsbrief Wat zijn de aanloopkosten om tot de besparing op het stadskantoor te komen? Onderzoekt het

college ook mogelijkheden om ander vastgoed af te stoten? 

Duindam De aanloopkosten om te komen tot de besparing zijn verwerkt in de voorgestelde bezuiniging. Ja.

CU-SGP

4 7 Aanbiedingsbrief Op welke wijze zijn de genoemde bedragen onder het ‘optimaliseren van de jeugdzorg’ bepaald?

Welke stappen neemt het college in 2020 om de eerste besparingen te realiseren? Wat wordt

bedoeld met het 'zelf begeleiding bieden'? 

Duindam Met Stichting Stadsteam Oudewater is nu al een start gemaakt, onder andere door het project 

Verder Thuis. Ervaringen van de werkwijze van Van Montfoort (de nieuwe directeur/bestuurder van 

de Stichting) in de gemeente Montfoort maakt dat hiervoor een taakstelling opgenomen kan 

worden.

Voor een uitleg van het 'zelf begeleiding bieden' verwijzen we naar de presentatie van Van 

Montfoort in het Forum van 28 oktober en de visie van Van Montfoort ('Het Montfoorts model') die 

hieraan voorafgaande wordt gedeeld.

CU-SGP

5 7 Aanbiedingsbrief Welke gevolgen heeft het verlagen van de afschrijvingstermijn IBOR voor de uitvoering van het

Masterplan BInnenstad? Een deel van het budget voor het masterplan komt uit het IBOR; kan het

college de financiele gevolgen van deze temporisering meerjarig inzichtelijk maken?  

Kok Het verlagen van de afschrijvingstermijn heeft geen gevolgen voor de uitvoering. Wel zorgt het voor 

lagere kapitaalslasten (over een langere periode). Passend bij de realiteit van de stevige 

ondergrond. 

CU-SGP

6 7 Aanbiedingsbrief Hoe wordt het voordeel van ong. €40.000 gerealiseerd door het onderhoud aan de bruggen om te

draaien? 

Kok Door de investeringen Hoenkoopsebrug en brug Tappersheul te wisselen wordt in 2021 een 

éénmalige kapitaallastenvoordeel gerealiseerd. De kapitaallast was in de jaarschijf 2021 € 74.823,-- 

en wordt € 34.650,--. Per saldo een voordeel van € 40.173,--.

CU-SGP

7 7 Aanbiedingsbrief Acht het college het opportuun, gegeven de groeiende taken van de gemeentelijke overheid

(energietransitie, omgevingswet etc.), dat het toekomstige college met 2FTE uit kan?

College Ja. Het bestuur dat na de gemeenteraadsverkiezingen van 2022 aantreedt, krijgt de mogelijkheid 

zich zelf uit te spreken over zijn ambities en de daarbij horende gewenste formatie.

CU-SGP

8 8 Aanbiedingsbrief Houdt het college in haar besluitvorming blijvend rekening met de positie van fietsers, ondanks het

uitstellen van het fietsbeleidsplan?  

Kok Ja, wanneer er (financiële) ruimte voor is, worden binnen projecten verbeteringen getroffen voor de 

fiets. Ook blijven we in overleg met de provincie voor subsidiemogelijkheden, in de provinciale 

subsidieverordening staat wel dat er cofinanciering vanuit de gemeente benodigd is. 

CU-SGP

9 8 Aanbiedingsbrief Hoeveel procent worden de gemeentelijke lasten in 2020 tov 2019 verhoogd (incl. de in te halen

verhoging van 2019). Hoe verhoudt de verhoging van de lastendruk in Oudewater zich tot de

verhoging van de lastendruk in omliggende gemeenten? Wat zijn de lasten van OZB,

afvalstoffenheffing en rioolheffing in omliggende gemeenten? Welke gevolgen heeft deze

verhoging voor de minima in de gemeente? 

Lont Voor de stijging van de lasten zie CDA vraag/antwoord 8. De lastenstijging voor 2020 in de 

omliggende gemeenten is nog niet bekend. Op bladzijde 49 staat voor 2019 een overzicht. Minima-

inkomens kunnen gebruik maken van kwijtschelding.

CU-SGP

10 8 Aanbiedingsbrief In welk stadium bevindt zich het onderzoek naar realisering van een nieuw zwembad? Wanneer

verwacht het college hierva resultaat aan de Raad te kunnen laten zien? 

Duindam Zoals afgesproken, is in het bestemmingsplan Tappersheul 3 rekening gehouden met een 

maatschappelijke zone voor sportvoorzieningen waaronder zwembad en skeelerbaan. De stichting 

SBZO zal een presentatie over het door hun gedachte zwembad verzorgen in het Forum Ruimte van 

3 december aanstaande. In het voorontwerp bestemmingsplan Tappersheul 3 moet de gemeente 

de haalbaarheid van de sportvoorzieningen aantonen. Dit zal de komende maanden zijn beslag 

krijgen.

CU-SGP

11 8 Aanbiedingsbrief Is in Oudewater al eerder een beroep gedaan op de AR om de begroting te laten sluiten? Lont Nee, er is voor zover bekend niet eerder een beroep gedaan op de Algemene reserve om de 

begroting sluitend te maken. De laatste jaren was dit ook niet meer toegestaan door de provincie. 

Dit jaar heeft de provincie weer toestemming gegeven gezien de financiële positie waarin alle 

gemeenten momenteel zitten met onder andere de stijgende kosten voor jeugd, waardoor het voor 

de gemeenten steeds moeilijker wordt om een sluitende begroting te kunnen overleggen. 



CU-SGP

12 9 Aanbiedingsbrief Kan het college de vermindering van de kosten voor het zwembad in 2022 en 2023 nader

toelichten? Is dit, gegeven de leeftijd van het zwembad, realistisch? 

Kok Met de Stichting Beheer Zwembad Oudewater is afgesproken dat het huidige zwembad nog 

minimaal 3 jaar open zal zijn (2019 tot en met 2021). De extra kosten voor onderhoud zijn voor deze 

jaren geraamd. Vanaf 2022 niet meer.

CU-SGP

13 12 Programma 1 Vorig jaar is n.a.v. een motie van de ChristenUnie-SGP en anderen een infographic opgesteld met

het verzoek deze meerjarig op de begroting op te nemen. Is dat gebeurd? Wat zijn de uitgaven van

de infographic geweest in 2018?  

Lont De uitgaven in 2018 waren € 1.875,--. In de meerjarenbegroting is met deze uitgave rekening 

gehouden.

CU-SGP 14 15 Programma 1 Hoe is de stijging van de lasten op bestuur van €899.227 naar €971.758 te verklaren? Lont Zie uitleg in tabel 2019-2020 op bladzijde 15 taakveld 0.1

CU-SGP

15 26 Programma 4 Welke mogelijkheden zijn er om de uitgaven in het kader van Masterplan Binnenstad te versoberen

of uit te spreiden over meerdere jaren? Voor welk bedrag staat het Masterplan nu begroot in 2020

tot 2023?  

Kok Zie raadsvoorstel Masterplan Binnenstad Oudewater: meerjarenplan (tranche 2019 en verder). 

CU-SGP

16 27 Programma 4 Veel maatregelen ten behoeve van de energietransitie staan op de rol voor 2021. Welke

maatregelen worden in 2020 getroffen? 

Lont Alle in de tabel genoemde inspanningen, behalve 4.3.2.1 (plan van aanpak maatschappelijk 

vastgoed) starten in 2020. In het Uitvoeringsplan Energietransitie, raadsvoorstel 19R.00739 een 

toeliching hierop.

CU-SGP

17 29 Programma 4 Welke maatregelen neemt het college anders dan het opstellen van de RES om het percentage

hernieuwbare energie te verhogen? 

Lont Naast afspraken die de gemeente maakt in de RES, worden burgerinitiatieven ondersteund voor 

activiteiten rondom energiebesparing en zonnepanelen.

CU-SGP

18 30 Programma 4 Waar komen het nadeel op de milieulasten van €117.000 vandaan? Lont Heeft met name betrekking op de kosten van het Uitvoeringsplan Energietransitie, zie raadsvoorstel 

19R.00739.

CU-SGP

19 32 Programma 5 De baten van sport verlopen van €93.034 naar €125.465. Hoe is deze stijging te verklaren? Kok - Duindam Het is het programma Sport en Onderwijs. De verhoging van de baten slaat op het onderwijs 

gedeelte. Na een herijking is de Rijksbijdrage voor het onderwijsachterstandenbeleid € 31.000,-- 

verhoogd. 

CU-SGP

20 38 Programma 7 Zijn bij opstellen van de begroting ook subsidie- en cofinancieringsmogelijkheden onderzocht? (Zie

ook 19R.00518)

Lont Ja, de ambtelijke organisatie heeft een externe subsidioloog die voor Oudewater en Woerden de 

subsidiemogelijkheden onderzoekt.

CU-SGP

21 40 Programma 8 Wat zijn de totale kosten van de DVO, inclusief het nadeel van 345.000? Wat zijn de externe

personeelslasten van de totale ambtelijke organisatie? Wat zijn de totale externe personeelslasten

van de gemeente Oudewater? Welk bedrag aan ambtelijke ondersteuning betalen wij bovenop de

DVO-kosten aan Woerden? 

Lont In bijlage 7 zijn de totale kosten van de DVO weergegeven. De stijging met € 345.220 bestaat uit 5% 

Cao, 1,5% Imoc (index matriële overheids consumptie) en extra formatie. Daarnaast is er inhuur van 

BOA's (€ 122.984) en de combinatiefuncties (€ 86.087).

CU-SGP

22 71 Paragraaf 3 De auditcommissie heeft gevraagd om een uitwerking van de doelenboom en bedrijfsvoering. Dat

is gebeurd voor de doelenboom, maar nauwelijks voor de bedrijfsvoering. Kan het college de

bedrijfsvoering financieel (in bedragen) nader onderbouwen om deze beter te kunnen koppelen

aan de jaarrekening? 

Lont Het sturen en beheersen van de organisatie en de processen hieromtrent vinden plaats vanuit de 

gemeente Woerden. In bijlage 7 wodt vermeld wat op basis van de DVO de gemeente Oudewater in 

totaal betaalt, dus inclusief bedrijfsvoering. Daarom is deze paragraaf ook compacter dan bij een 

vergelijkbare gemeente. De werkelijke uitgaven worden in de jaarrekening verantwoord en 

toegelicht. 

CU-SGP

23 84 Paragraaf 6 In antwoorden op vragen van de CUSGP over ecologisch groenbeheer (18R.007076) wacht het

college op een groenblauw beleidsplan alvorens maatregelen te nemen. In de begroting wordt over

een concepttplan gesproken. Wanneer zal dit aan de raad voorgelegd worden? Is uitvoering van dit

plan in de begroting meegenomen? 

Kok Naar verwachting wordt dit plan nog in 2019 aan de raad voorgelegd. Dit beleidsplan bepaalt de 

visie voor de gemeente Oudewater voor groen en water, het verwoordt de doelen van de 

gemeenteraad.  Met de vaststelling van het beleidsplan wordt daaropvolgend bepaald welke 

veranderingen in het beheer moeten worden doorgevoerd en waar en op welke manier de 

inrichting moet worden aangepast. Uitvoeringsmaatregelen worden dus niet in een beleidsplan 

opgenomen en financiële wijzigingen zijn daarmee ook niet direct te verwachten. 

CU-SGP

24 102 Bijlage 7 Kan de extra bijdrage sociaal domein toegelicht worden? Duindam Teneinde de huidige dienstverlening van de backoffice sociaal domein te kunnen handhaven is deze 

bijdrage - structureel - opgenomen in de programmabegroting 2019-2022.  Deze bijdrage is conform 

de verleende bijdrage in 2018 en in 2019.

Onafhankelijken

1 7 Aanbiedingsbrief Kunt u een nadere toelichting geven ten aanzien van de verwachte kosten van herhuisvesting ,

mede in relatie tot de mogelijke opbrengsten van de verkoop van het Stadskantoor

Duindam Wij verwachten dat de incidentele kosten en baten met elkaar in evenwicht zijn.

Onafhankelijken

2 7 Aanbiedingsbrief Kunt u een nadere toelichting geven op de te realiseren vermindering van de kosten jeugdzorg, en

wat zijn de mogelijke consequenties voor de kwaliteit van de jeugdzorg

Duindam De kwaliteit gaat toenemen omdat we veel sterker dan voorheen kunnen inzetten op 

vraagverheldering, begeleiding van de cliënt (casemanagement), en meer integraal gaan werken 

door voorzieningen als schuldhulpverlening en maatschappelijk werk in de toegang tot Jeugd en 

WMO te integreren. Hiermee verwachten we uit te komen op een lager aantal 

maatwerkvoorzieningen als ook minder (langdurige) specialistische zorg. 

Onafhankelijken

3 7/91 Aanbiedingsbrief/Bijlage 2 De renovatie Hoenkoopse brug wordt hergeprioriteerd (pag 7 aanbiedingsbrief); in de

investeringsplanning op pag 91 staat voor 2021 echter nog een bedrag opgenomen van € 28.583,--

.; gaarne toelichting

Kok Op pagina 7 punt 14 staat onder de bezuinigingsronde de herprioritering renovatie Hoenkoopse 

brug opgenomen. Die wordt ingezet om het meerjarentekort op pagina 5 terug te dringen. Deze 

herprioritering is echter nog niet verwerkt in de bijlage 2: investeringsplanning. Als de bezuinigings-  

en wijzigingsvoorstellen door de raad zijn goedgekeurd, wordt een aparte begrotingswijziging 

gemaakt.  

Onafhankelijken

4 12 Programma 1 Wat wordt bedoeld met "beleggen van formulieren beheer in de organisatie" (1.1.1.3) en op welke

wijze kan dat leiden tot een verbetering van de dienstverlening?

Verhoeve Het beheer van de formulieren is nu versnipperd binnen de organisatie. Als de regie hiervan op 1 

punt ligt wordt het efficiënter en dat komt de dienstverlening ten goede.

Onafhankelijken

5 15 Programma 1 Bij de verschillenanalyse is sprake van een lagere storting in de voorziening wethouderswachtgeld.

Waarom is dit een nadeel?

Lont In 2019 wordt er € 24.000,-- onttrokken aan de voorziening wethouderswachtgeld. In 2020 is dat € 

13.000,--. Per saldo een nadeel van € 11.000,--. Door de nieuwe BBV voorschriften moet dit als 

negatieve storting worden verantwoord, wat tot verwarring leidt.



Onafhankelijken

6 36 Programma 6 Waarom zijn de lasten Cultureel erfgoed in 2020 het dubbele van de andere jaren? Lont Betreft groot onderhoud aan de gemeentetoren en het carillon. Deze kosten komen ten laste van de 

reserve onderhoud gemeentelijk vastgoed.

Onafhankelijken

7 40/100 Programma 8 Zit in de "overhead" ook de kosten van de EZ-functionaris en wat zijn deze kosten? Staat niet in

bijlage 6

Lont De kosten EZ functionaris is opgenomen in bijlage 7, namelijk Extra formatie Ruimtelijke plannen 

voor een bedrag van € 59.690. Dit bedrag zijn de geraamde salariskosten.

Onafhankelijken

8 40 Programma 8 Graag een nadere toelichting op "Hogere doorbelasting van DVO aan leges en heffingen" Lont Door de stijging van de salariskosten met 5% van de DVO wordt de doorbelasting ook verhoogd met 

5%. Deze kosten worden doorblast aan de producten waarvoor heffingen en leges wordt geheven. 

Dit voor een juiste toerekening van kosten in het kader van de kostendekkendheid.

Onafhankelijken

9 43/44 Paragraaf 1 De vaststelling van de OZB voor 2019 is gedeeltelijk niet correct geweest. Is bij het berekenen van

de OZB 2020 uitgegaan van de gecorrigeerde bedragen?

Lont Ja.

Onafhankelijken

10 66 Paragraaf 3 Risico's: waarom nog steeds de bom in de IJssel, en waarom risico gemiddeld? Lont In de IJssel is er kans op het vinden van bommen. Dat vormt een risico. De kosten voor het 

ontmantelen van bommen worden voor 70% door het Rijk vergoed.

Onafhankelijken

11 71 Paragraaf 3 Dit jaar (2019) worden nieuwe berekeningen gemaakt met betrekking tot het BTW-

compensatiefonds. Is al iets bekend over de mogelijke consequenties voor Oudewater, en zo ja is

hiermee in de begroting rekening gehouden? Kan dit ook consequenties hebben voor de BTW die

nu wordt betaald over de huidige of een toekomstige DVO met Woerden?

Lont Er zijn nog geen volledige nieuwe berekeningen. De verwachting is wel dat uitgekomen wordt op 

dezelfde percentages als momenteel wordt gehanteerd. Dus is er geen consequentie voor de BTW 

die nu wordt betaald over de DVO

Onafhankelijken

12 77 Paragraaf 4 In de inleiding van de paragraaf is sprake van "Daarnaast wordt in financiële zin inzicht gegeven in

de bedrijfsvoeringskosten". Waar kunnen we in de begroting dat inzicht vinden?

Lont De bedrijfsvoeringskosten staan met name genoemd onder programma 8: Overhead.

Onafhankelijken

13 78 Paragraaf 4 Op welke wijze kan de Raad invloed uitoefenen op de hoogte van de bedrijfsvoeringskosten? Zijn

bijvoorbeeld efficiencymaatregelen mogelijk?

Lont De hoogte van de bedrijfsvoeringskosten zijn gekoppeld aan de taken die worden uitgevoerd. Aan 

de efficiëncy binnen de organisatie wordt door het college continue aandacht besteed.

Onafhankelijken

14 42 en 

volgende

Paragraaf 1 Het College heeft aangegeven in 2019 de opbouw van de leges in relatie tot de kostendekkendheid

nader te onderzoeken. In hoeverre heeft dit al tot resultaten geleid en is in de begroting hiermee

rekening gehouden?

Lont Hier is naar gekeken en het verbrede (gevolgenOmgevingswet - Private Wet Kwaliteitsborging) 

onderzoek wordt volgend jaar verder opgepakt.

VVD-D66-

1 4 Inleiding Kunnen/mogen we de begroting niet al baseren op de najaarsrapportage? Als dat niet kan/mag,

kunnen we er dan al wel rekening mee houden, zodat we niet op goede beleidsonderdelen te veel

hoeven te snoeien?

Lont Ja dat mag, maar de begroting wordt opgesteld op basis van de voorjaarsrapportage. De 

najaarsrapportage komt hiervoor te laat in het proces, gelet op het tijdsbestek is het niet mogelijk 

deze te verwerken in de begroting 2020-2023.

VVD-D66-

2 5 Financiele begroting Wat zijn de onderliggende aantallen en prijzen (PxQ) van de maatregelen 2, 3, 5 en 6? Dit om een

inschatting te kunnen maken van de gevolgen en de impact. 

Verhoeve/ Voor wat betreft punt 2: R&B 

Voor wat betreft punt 3: Het betreft hier naar schatting 180 documenten waarbij de prijs per 

document €15,30 euro bedraagt. In totaal dus rond de 3.000,-

Maatregelen 5 en 6 SD:  De bezuinigingsvoorstellen betreffen taakstellingen en zijn bij benadering.

5: Deze inschatting is gebaseerd op een q van ongeveer 5 en een maximale vergoeding van € 1.200 

minder (op basis van vergelijking met omliggende gemeenten). 

6: de q is gebaseerd op de huidige cijfers (< 5) en de p is gebaseerd op het verschil wat Oudewater 

maximaal meer vergoed op basis van de verordering en wat omliggende gemeenten vergoeden (€ 

1.500)

VVD-D66-

3 Is het wettelijk mogelijk geheel met punt 7 Declaratieregeling te stoppen? Wat zijn dan de

gevolgen?

Duindam Dit is wettelijk mogelijk. Dit heeft negatieve effecten op de kosten van hulpverlening, zorgbehoefte 

en vanuit inwonersperspectief op maatschappelijke participatie.

VVD-D66-

4 7 Afstoten stadskantoor Hoe de structurele kostenbesparing van 40k van het stadskantoor opgebouwd? Dit omdat er vanuit

eerdere informatie blijkt dat alleen het onderhoudsplan gemiddeld € 471k in 10 jaar is (gemiddeld €

47k per jaar) en daar nog de overige exploitatiekosten bij komen. Wat zijn de verwachte incidentele

opbrengsten van de verkoop van het stadskantoor? Is het de verwachting dat de opbrengst volledig

op gaat aan de frictiekosten? 

Duindam Wij verwachten dat de incidentele kosten en baten met elkaar in evenwicht zijn.

VVD-D66-

5 7 Afstoten vastgoed Wat zijn de besparingen/opbrengsten van de verkoop van de overige vastgoed bezittingen van de

gemeente Oudewater? Zoals de Klepper, het Cultuurhuis, Tjonkie, Sporthal de Eiber en Statenland.

(graag met bestemming wonen zodat er woningen gebouwd kunnen worden en de verkoopprijs zo

hoog mogelijk is). 

Duindam Hierover ontvangt u binnenkort een Raadsinformatiebrief.

VVD-D66-

6 7 Besparing bruggen Hoe kan er 40k bespaard worden door een verandering in de planning? Kok Door de investeringen Hoenkoopsebrug en brug Tappersheul te wisselen wordt in 2021 een 

éénmalige kapitaallastenvoordeel gerealiseerd. De kapitaallast was in de jaarschijf 2021 € 74.823,-- 

en wordt € 34.650,--. Per saldo een voordeel van € 40.173,--.

VVD-D66-

7 8 (extra) verhoging OZB Is de 10% incl. de 5% uit 2019? Of is het totaal 15% verhoging OZB? Lont Zie CDA-vraag 8. De 10% verhoging is extra, dus bovenop andere en eerder besloten verhogingen.

VVD-D66-

8 9 Lokale lastendruk De stijging van de lastendruk is € 125,00 per jaar, is dat per (fictief) gezin, of per persoon voor het

(fictieve) gezin? Bestaat uw fictieve gezin uit 2,1 personen, conform de gemiddelde bezettingsgraad

van een woning?

Lont Op pagina 9 van de begroting is de lastendruk inclusief 10% verhoging van de ozb. Op pagina 43 is 

de lastendruk excl. 10%. De lastendruk geldt voor een meerpersoonshuishouden.



VVD-D66-

9 9 h. Stoppen bibliotheek Wat is de verwachte besparing als de bibliotheek in de Klepper wordt gehuisvest? Waaruit zijn de

kosten van 170k opgebouwd? Zijn dit de totale kosten of zijn er nog meer kosten verbonden aan de

bibliotheek (bijv. voor de huisvesting)? In eerdere kostenoverzichten stond dat de bieb nog maar €

110.000 per jaar op de begroting drukte, hoe kan dit nu € 170k zijn?

Kok De (toekomstige) huurprijs van de Bibliotheek in de Klepper is nog niet bekend. De toatale subsidie 

aan de Bibliotheek bestaat nu uit twee componenten: basisdienstverlening (€ 105.800) en 

huisvesting (€ 72.433).

VVD-D66-

10 10 Afschaffen BOA's Op pagina 14 blijkt dat we een hele veilige gemeente zijn. Waarom worden de enkele jaren geleden

extra BOA uren dan nu niet weer teruggedraaid en besparen we tot € 40.000? 

Verhoeve In de afgelopen jaren zijn er steeds meer taken vanuit de politie bij de gemeente belegd die door de 

Boa's worden opgepakt. Wanneer de Boa uren worden teruggebracht naar €40.000,- per jaar 

betekent dit dat er omgerekend nog 1 nachtdienst (lees: weekenddienst) en 1 dagdeel (lees: middag 

of avond) per week uitgevoerd zou kunnen worden. Met een budget van €80.000,- betekent het dat 

er meer ruimte is voor Boa inzet en de Boa's ook zichtbaar zijn binnen de gemeente om de 

benodigde taken in de openbare ruimte uit te kunnen voeren. 

VVD-D66-

11 10 n. Weekmarkt Waarom kunnen wij de weekmarkt niet kostendekkend maken voor de gemeente? Kok De bijdrage van de kraamhouders wordt geleidelijk verhoogd tot een kostendekkend niveau 

(gebaseerd op een volledige bezetting).

VVD-D66-

12 15 Verschillenanalyse 2019-2020 Welk werk gaat het college (extra) uitbesteden t.o.v. 2019 (32k)? Lont Het verschil wordt voornamleijk veroorzaakt doordat er in 2019  € 25.000 van dit budget 

overgeboekt is naar een ander product, namelijk voor advieskosten Papenhoef en Oude 

Touwfabriek.

VVD-D66-

13 15 Verschillenanalyse 2019-2021 Waarom heeft een lagere storting in de voorziening wachtgeld wethouders een nadeling effect van

11k? 

Lont In 2019 wordt er € 24.000,-- onttrokken aan de voorziening wethouderswachtgeld. In 2020 is dat € 

13.000,--. Per saldo een nadeel van € 11.000,--. Door de nieuwe BBV voorschriften moet dit als 

negatieve storting worden verantwoord, wat tot verwarring leidt.

VVD-D66-

14 15 Verschillenanalyse 2019-2022 Waarom is in 2020 een extra kostenpost van 10k m.b.t. de aanbiedingsbrief? Lont In de aanbiedingsbrief begroting 2019 is aangegeven dat met ingang van 2020 de lokale rekenkamer 

wordt geheractiveerd.

VVD-D66-

15 15 Verschillenanalyse 2019-2023 Waarom kunnen de kosten voor openbare orde en veiligheid in 2021 naar beneden? En waarom

kan het niet eerder?

Lont in de jaren 2019 en 2020 is er bij de vaststelling van de begroting voor deze jaren een bedrag  per 

jaar van € 40.000,-- beschikbaar gesteld voor extra formatie OOV en VTH inzake horeca en 

ondermijning. Vanaf 2021 komt dit bedrag te vervallen.

VVD-D66- 16 18 Waar komt de stijging van de afval kosten in 2020 vandaan? Lont zie paragraaf verbonden partijen pagina 45

VVD-D66-

17 19 Sociaal Domein Enorm programma. Beslaat 25% van hele begroting. Op basis van de wettelijke ratio's doen we het

goed. Maar hoe vast staan de cijfers van dit begrotingsonderdeel? Wij kunnen toch allerlei

kostenposten (totaal) niet inschatten?

Duindam en Kok De begroting wordt opgesteld op basis van prognoses en geplande veranderingen in de organisatie 

van de toegang (zoals casemanagement). Het financiële effect zal ieder kwartaal worden 

gemonitord. 

VVD-D66-

18 25 Specificatie taakvelden Waarom is er zo'n dip in de kosten van 2020 in de categorie Samenkracht en Burgerparticipatie? Duindam en Kok In 2019 zijn de lasten hoger dan in 2020 door het voor jaarschijf 2019 éénmalig toegekende budget 

voor de transformatie van het sociaal domein voor een bedrag van 250K. In jaarschijf 2021 zijn de 

uitgaven hoger dan in 2020 door de verwachte uitgaven o.b.v. het meerjaren 

onderhoudsprogramma voor De Klepper (150K).

VVD-D66-

19 26 4 Cultuur, Economie en Milieu Als onderdeel hiervan staat de portefeuille van Recreatie en Toerisme genoemd. Er staat echter

nergens in dit hoofdstuk iets over gespecificeerde kosten en baten voor dit onderdeel. Kunt u de

kosten en baten die met dit onderdeel te maken hebben specificeren?

Lont Wij zijn het eens met deze onduidelijkheid en gaan dit in de volgende begroting verbeteren.

VVD-D66-

20 30 Specificatie taakvelden De kosten milieubeheer stijgen met 117k en dalen de jaren daarna weer. Wat veroorzaakt deze

tijdelijke (en forse) stijging? 

Lont Heeft met name betrekking op Uitvoeringsplan Energietransitie, zie raadsvoorstel 19R.00739.

VVD-D66-

21 36 Specifieke taakvelden 8.2 Kan er een specifieker overzicht opgesteld worden voor de enorme lasten en baten in 2019 en

2020?

Duindam Betreft de exploitatie van Tappersheul III. Hieraan ligt de exploitatieopzet aan ten grondslag.

VVD-D66-

22 37 8.3 perceeltjes Zijn er nog meerdere percelen beschikbaar voor verkoop en worden deze actief aangeboden? Wat

is de waarde van deze percelen en waarom is deze op nihil meegenomen in het budget? 

Duindam De enige stukken grond die nog kunnen worden verkocht zijn het Bolwerck en Statenland.

VVD-D66-

23 40 Overhead Wij ontvangen graag een specificatie van de verhoging van 7% van de uitvoeringskosten DVO. Wat

zijn de verwachte (niet financiële) opbrengsten van de extra kosten sociaal domein en de FTE EZ?

Lont De salariskosten in de DVO stijgen met 5% als gevolg van de nieuw gesloten cao. Daarnaast is 

rekening gehouden met het IMOC percentage van 1,5.

VVD-D66-

24 46 Eerste tabel Van de € 261 afvalheffing voor meerpersoonshuishouden, krijgt men € 30 terug als er niets wordt

aangeboden. Als je het nog maar de helft van de keren aanbiedt dan krijgt een mp hh € 10,00 terug. 

Wat is de gedachte achter een dergelijk magere teruggave. Daarmee helpen wij toch het hele

afvalbeleid om minder restafval te hebben onderuit?

Lont Zie "Grondstoffenbeleidsplan 2019".

VVD-D66-

25 47 Ad 1 Leges burgerzaken Waarom zijn de kosten zo hoog bij Burgerzaken? De kosten zijn een factor 3 hoger dan de wettelijk

voorgeschreven landelijke vergoedingen.

Verhoeve Van de kosten wordt maar een gedeelte vergoed door leges.



VVD-D66-

26 54 AVU Kosten stijgen sterk elk jaar. En in begroting is geen rekening gehouden met een extra stijging vanaf

2021 na aflopend contract. Kost scheiden van afval de gemeente nu per saldo geld, en dus de

burger, of levert scheiden van afval nu per saldo geld op voor de gemeente en/of burger?

Lont Er is vooralsnog niet voorgesorteerd op een toekomstige stijging. De prijzen voor de verwerking van 

afval en grondstoffen fluctueren aanzienlijk. Nu voorspellingen doen over toekomstige 

ontwikkelingen is daarom erg lastig. Ook de AVU doet daarover geen concrete uitspraken. Met de 

voorgestelde verhoging van de afvalstoffenheffing hopen we voor de lange termijn een voorziening 

op te bouwen om deze fluctuaties op te vangen. Wat betreft het nut van afvalscheiden: de kosten 

stijgen weliswaar maar het verwerken van restafval is, mede door de verbrandingsbelasting, nog 

altijd beduidend duurder dan het verwerken van grondstoffen. Immers, die laatste stromen 

vertegenwoordigen een waarde. Daarnaast is restafvalreductie en dus het gescheiden inzamelen 

van grondstoffen, een taak die het Rijk oplegt aan de gemeenten. Tot slot willen we dat 

grondstoffen voor de toekomstige generaties bewaard blijven.

VVD-D66-

27 55 Ferm Werk. Inhoudelijke 

ontwikkeling

Tweede alinea. Bijstand komt steeds verder van arbeidsmarkt te staan…..inzetten andere

instrumenten noodzakelijk…. Kunt u specificeren hoeveel geld er gemoeid is met arbeidsintegratie

van Bwers en in hoeveel gevallen dat succes heeft opgeleverd. Dan kunnen we de kosten per baan

uitrekenen met deze vorm van ondersteuning.

Duindam Op kwartaalbasis hebben zo'n 30 cliënten een werktraject en eveneens 30 een participatietraject. 

De uitstroom naar werk is in de eerste helft van 2019 6 cliënten (4 in Q1, 2 in Q2). Dit is 8% van het 

bestand. Beoogd is 20% op jaarbasis. Daarnaast kent 'succes' een bredere definitie dan alleen 

uitstroom. Soms is dat doorverwijzing naar onderwijs, soms naar vrijwilligerswerk, soms naar een 

zorgtraject. De kosten van re-integratie naar betaald werk zijn moeilijk te bepalen, omdat deze 

vooral bestaan uit organisatiekosten van Ferm Werk. Die kunnen niet een-op-een aan de resultaten 

worden gekoppeld.

VVD-D66-

28 58 ODRU. Bijdrage. Kosten stijgen ruim 10%. Is dat inclusief het aanzuiveren van het weerstandsvermogen tot het

niveau van 150% van de omzet? Waarom valt het risico van nieuwe milieuontwikkelingen niet

onder de paragraaf risico waar wij dus al 150% dekking voor hebben?

Lont De hogere kosten voor de gemeentelijke bijdrage hebben betrekking op stijging van de loonkosten 

en onvermijdelijke ontwikkelingen. Het weerstandsvermogen van de ODRU staat hier los van, en is 

op dit moment met een ratio van 1 nog onder het vereiste niveau van ratio 1,5.  Waar mogelijk 

wordt het weerstandsvermogen komende jaren door een toevoeging vanuit het positief 

rekeningresultaat ODRU verder opgehoogd. Nieuwe milieuontwikkelingen voor rekening van de 

deelnemende gemeenten worden niet als strategisch risico voor de bedrijfsvoering van ODRU 

gezien. 

VVD-D66-

29 71 B. Bedrijfsvoering. Openbare 

verlichting

Wij dachten dat de openbare verlichting al eens was verkocht een een private partij en dat zij dat

onderhouden. Wat is de stand van zaken en wat zijn de gespecificeerde kosten per jaar? Valt daar

op te besparen na een nieuwe aanbesteding of het zelf gaan onderhouden?

Kok - Duindam De stand van zaken is dat er druk wordt onderhandeld. Partijen zijn het niet eens over de waarde 

van het areaal in Oudewater.

De CityTec lease-/energiekosten bedragen ca. € 280k per jaar.Dit fluctueert doordat deze 

afhankelijk is van areaaluitbreidingen (Touwfabriek, Manilla, ..) en op dit moment sprake is van een 

'leeftijdskorting'.

Onderhoudskosten voor het eigen bezit zijn niet in de begroting opgenomen en benodigde 

budgetten niet inzichtelijk. Wanneer hier kosten voor zijn (storing aan eigen net, schade aan eigen 

mast, etc.) heeft dit afgelopen jaren geleidt tot een overschrijding op de begrotingspost. Vervanging 

van de eigen netten en masten (investeringen) zijn in de begroting niet opgenomen. Op dit moment 

wordt gezamenlijk met Stedin en CityTec vastgesteld welk areaaldeel precies gemeentelijk 

eigendom is, waarop wij ons eigen beheerkostenanalyse zullen uitvoeren. Vanuit de gemeente 

Woerden wordt onderzocht hoe invulling kan worden gegeven aan de wettelijke 

installatieverantwoordelijkheid, deze impact op beheerkosten en organisatie kan daarna ook 

vertaald worden naar de gemeente Oudewater. Deze uitwerking zal eveneens in de kadernota 2020 

worden meegenomen voor de budgetaanvraag 2021 en verder.

Parallel aan bovenstaande worden gesprekken gevoerd met CityTec en wordt de businesscase 

onderzocht om eventueel de leaseovereenkomst te beëindigen en de lichtmasten terug te kopen. 

Hierover wordt de raad op een later moment verder geïnformeerd. Verder verwijzen wij naar de 

presentatie die is gegegen in het Forum Ruimte van 29 januari 2019.

VVD-D66-

30 77 4. Bedrijfsvoering Bij de speerpunten staat alles waarom we als raad met de ambtelijke fusie hebben ingestemd,

maar we missen het kopje synergie. Er zou na frictiekosten een synergievoordeel komen. Waar

heeft u die in de begroting verwerkt?

Synergie effecten zijn niet gekwantificeerd.

VVD-D66-

31 101 Waardering Oranje Bolwerck In welk jaar wordt de verkoop van Oranje Bolwerck verwerkt? Dit zou tot eenmalige baten moeten

leiden? 

Lont De verwachting is dat dit perceel in 2020 wordt verkocht. De opbrengst wordt conform met de raad 

gemaakte afspraken toegevoegd aan de Algemene reserve.

VVD-D66-

32 101 Investeringen met een 

economisch nut

Waarom stijgt deze post van 12 naar 38,7 mln? Wat valt hier onder? Lont Betreft de investeringen van het masterplan binnenstad, Lange Linschoten en riolering.

VVD-D66-

33 algemeen Wat zijn de mogelijkheden om extra inkomsten te genereren d.m.v. de legeskosten buiten de

genoemde voorbeelden in de begroting? 

College Geen.

VVD-D66-

34 algemeen Wat zijn de kosten van de gemeente voor het berm beheer en is het mogelijk om dit per wijk/straat

transparant te maken? 

Kok De kosten van het totale maaibeheer van gras zijn jaarlijks rond de € 90.000. Per wijk is dit als volgt 

verdeeld: Oudwater: 29K / Buitengebied Oudewater: 35K / Hekendorp: 1K / Buitengebied 

Hekendorp: 5K / Papekop: 1K / Buitengebied Papekop: 13K / Buitengebied Snelrewaard: 6K.



VVD-D66-

35 algemeen Zijn de aandelen van BNG/Vitens vrij verhandelbaar naar andere gemeenten? Of kunnen we

bijvoorbeeld bij kopen? 

Lont Nee, deze aandelen zijn niet vrij verhandelbaar en kunnen we niet direct cashen. Let op: ze leveren 

wel structureel dividend op. Dus bij verkoop, structureel lagere inkomsten.

VVD-D66-

36 algemeen Welke mogelijkheden zijn er om de leningen van 2011 en 2012 te herfinancieren om de rentelast te

drukken?

Lont De geldlening uit 2012 staat voor 20 jaar vast (ook de rente). De geldlening uit 2011 heeft een 

renteherziening na 10 jaar.

VVD-D66-

37 algemeen Welke stelposten zijn er binnen de diverse programma's opgenomen waar nog geen verplichtingen

tegenover en welke mogelijk tot een besparing kunnen leiden? 

Lont Geen.

VVD-D66-

38 algemeen Voorziening 

wethouderspensioen (eigen 

risicodrager)

Hoe is het verdere verloop van deze voorziening na de storting in 2016? Loopt de voorziening er uit

of zo?

Kok Er wordt jaarlijks conform de opgaven van Raet, die de pensioenen beheert, een storting gedaan om 

de pensioenen te garanderen. Verder wordt kortheidshave verwezen naar bijlage 3; "Meerjarig 

overzicht reserves en voorzieningen". Op bladzijde 95 staat de toelichting op de voorziening 

wethouderspensioen. Op de bladzijden 96 en 97 staat het meerjarig verloop van de voorziening.

VVD-D66-

39 algemeen Hoe is de verkoop van het onroerend goed Papekop in de begroting opgenomen? Duindam Niet.

VVD-D66-

40 algemeen Is er al een beroep gedaan op de fractie budgetten? Zo ja, hoeveel budget is er nog beschikbaar

voor 2019? 

Ja, er is een beroep gedaan op het budget voor fractieondersteuning. Het totaal verbruikte bedrag 

tot nu toe is 300 euro.

VVD-D66-

41 algemeen We hebben elk jaar een sluitende meerjaren begroting, ook in 2018. Wat zijn nu de belangrijkste

redenen dat we opeens aanvankelijk jaarlijks met een enorm tekort geconfronteerd worden. 

Lont Dit komt door het fluctureren van de Algemene Uitkering uit het Gemeentefonds en de 

onvermijdelijke ontwikkelingen waar we mee te maken hebben. Hiernaast zijn er ook jaarlijks een 

aantal ambities en wensen.

VVD-D66-

42 algemeen Nog openstaande vragen uit 

benen op tafel sessie 12-9-19

Welke realistische besparingen zijn aan de diverse doelstellingen uit de MAG en de maatregelen uit

het uitvoeringsbudget MAG te koppelen?

Duindam en Kok Geen.

VVD-D66-

43 algemeen Nog openstaande vragen uit 

benen op tafel sessie 12-9-20

Welke versoberingen zijn er mogelijk in de WMO, de inkomens onderstuning en andere sociale

voorzieningen?

Kok Zie overzicht onderaan pagina 5 programmabegroting.

VVD-D66-

44 algemeen Nog openstaande vragen uit 

benen op tafel sessie 12-9-21

Wat zijn de gevolgen indien de diverse onderzoeken voor vastgoedprojecten en het energieplan

worden gehalveerd?

Lont Antwoord op betekenis halvering energieplan: Parallel aan de begroting wordt het Uitvoeringsplan 

Energietransitie aangeboden aan de raad (raadsvoorstel 19R.00739). In betreffend raadsvoorstel 

een toelichting dat ten opzicht van het concept Agenda Energie, 19R.00370,  al meer dan de helft is 

geschrapt (van € 267.500 naar € 126.500). Naast ambities coalitieakkoord betreft dit het plan van 

aanpak maatschappelijk vastgoed en de samenwerking met partners als Woningraat, 

netwerkbeheerder, buurgemeenten, Lopikerwaard.  

VVD-D66-

45 algemeen Nog openstaande vragen uit 

benen op tafel sessie 12-9-22

Wat zijn de gemeentelijke kosten voor het maaien van bermen in het buitengebied en zou dit in

overleg met de agrariërs aan deze wegen door hen uitgevoerd kunnen worden?

Kok Het maaien van het buitengebied kost jaarlijks ongeveer € 59.000. Dit is contractueel vastgelegd. Na 

afloop van het contract kunnen nieuwe afspraken worden gemaakt.

VVD-D66-

46 algemeen Nog openstaande vragen uit 

benen op tafel sessie 12-9-23

Welk effect is er te verwachten bij het verhogen van Leges voor vergunningaanvragen? Lont Op dit moment is hier nog geen sluitend antwoord op. Dit is afhankelijk van de uitkomsten van het 

legesonderzoek wat in 2020 verder wordt uitgevoerd. 

VVD-D66-

47 algemeen Nagekomen vraag Is de taakstellende bezuiniging op het onderhoud vastgoed van 100K in de begroting opgenomen? Duindam Ja.


